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SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

Dagsorden til Byrådets møde onsdag den 20. de
cember 1995 kl. 19.00 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen føbti'ci
Anni Skov 
Preben Lansø 
Bendt Bach Sørensen 
Annie Hansen 
Anders Clausager 
Knud 0  Andreasen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen 
Jens Brogaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Bent Vestergaard Jensen

' fP9( 
%

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich

B em ærknin ger:

Der er spisning i kantinen fra kl. 18.00 til 19.00. 
Evt. afbud hertil bedes meddelt senest tirsdag kl. 
10.00.

Der er kun et enkelt punkt til lukket møde, som 
derfor afholdes i forlængelse af det åbne møde.

n (A
Tidspunkt for mødets afslutning: kl. ^ 0
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i.

Udvalgsdagsordener

Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg 
er udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 29/11
Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 28/11
Hovedsamarb. udv. for skole-, social og sundheds-
forvaltn. - den 21/11
Fællesudvalget - den 5/12
Økonomiudvalget - den 12/12

Desuden er fremlagt udskrift af møde i Kommu
neforeningen i Frederiksborg Amt den 24/11
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2.

Budgetrevision II - drift 1995 

J.nr. ØKF

Økonomisk forvaltning har ved skrivelse af 
7. november 1995 anmodet fagforvaltningerne 
om at foretage en revision af budgettet for 1995.

Miljø- og teknikudvalg
Skole-, og social og
sundhedsudvalget
Økonomiudvalget
Lønrevision
I alt nettomerindtægt

185.300

1.141.400
1.442.400

851.800
3.250.300-

Resultatet af budgetrevision II betyder, at kr. 
3.250.300 tillægges kassebeholdningen.
Oversigt over udvalgenes budgetrevison vedlæg
ges.
Økonomiudvalget fremsender på møde den 12. 
december 1995 med anbefaling til godkendelse.
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3.

Klage til Tilsynsrådet fra ejerne af Rosenvænget 
1 A. Skibby

J.nr. 02.00.10/05.01

Tilsynsrådet har med skrivelse af 24. oktober 
1995 anmodet om byrådets udtalelse i forbindelse 
med en modtaget klage fra ejerne af Rosenvæn
get 1 A.
Klagen vedrører et udlagt vejareal over ejen
dommen.
Forslag til svarskrivelse vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 29. november 1995, at forslag til svarskrivel
se godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 12. 
december 1995 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
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4.

Rygepolitik 

J.nr. LP 00 07

Folketinget har den 19. maj 1995 vedtaget “Lov 
om røgfri miljøer i offentlige lokaler, transport
midler og lignende”.
Af §2 fremgår:
“Hver kommunalbestyrelse og hvert amtsråd 
fastsætter med virkning senest fra 1. januar 1996 
bestemmelser om røgfri miljøer på kommunale og 
amtskommunale arbejdspladser, uddannelsesin
stitutioner, dag- og døgninstitutioner, trans
portmidler og lignende samt kommunale og 
amtskommunale lokaler, hvortil offentligheden 
har adgang.”
Kommunernes Landsforening har i Administra
tiv information oplyst, at loven ikke forudsætter, 
at der indrettes særlige lokaler for rygere eller 
ikke-rygere, ligesom loven heller ikke forpligter 
kommunen til at installere ventilationsanlæg el
ler lignende.
“Rygepolitik” har været drøftet i de enkelte lokal
samarbejdsudvalg og hovedsamarbejdsudvalg, og 
der er på de enkelte institutioner/afdelinger ved
taget lokale regler vedrørende rygning, hvis man 
har skønnet, at der var behov for dette. 
Fællesudvalget har den 5. december 1995 vedta
get at foreslå følgende formulering, som kommu
nens overordnede rygepolitik:
“Generelt er tobaksrygning tilladt, idet der skal 
vises hensyn overfor “ikke rygere”. Der kan inden 
for de enkelte områder vedtages regler om ryg
ning,”
Såfremt byrådet godkender Fællesudvalgets for
slag til rygepolitik, ønsker Fællesudvalget, at ta
ge punktet op igen i december 1996, for at under
søge om formuleringen har givet anledning til 
problemer.
Økonomiudvalgets møde den 12. december 
1995:
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4. fortsat

Knud 0. Andreasen og Steen Berthelsen foreslår 
følgende formulering, som kommunens overord
nede rygepolitik: “Generelt er tobaksrygning ikke 
tilladt, idet der dog skal vises hensyn overfor ry
gere/’
Bent Vestergaard Jensen og Kim Rockhill afven
ter stillingtagen til byrådsmødet.
Anders Clausager indstiller fællesudvalgets for
mulering.
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5.

Skuldelev Kraftvarmeværk

J. nr. TF 13.03.01

Byrådet har den 20. september behandlet sagen 
om eventuel kommunegaranti til opførelse af 
kraftvarmeværk i Skuldelev.
Beslutningen blev, at byrådet ikke ønskede at 
meddele den ansøgte kommunegaranti, og byrå
det meddelte Skuldelev Energiselskab, at en for
udsætning for byrådets endelige behandling 
blandt andet ville være udarbejdelse af realisti
ske driftsbudgetter, med tilhørende forhøjelse af 
varmeprisen.
Efterfølgende har der været drøftelser mellem 
Skuldelev Energiselskab, rådgivningsfirmaet 
Nellemann, Nielsen og Rauschenberger, og 
kommunen, og blandt andet er man blevet enige 
om at antage rådgivningsfirmaet Rambøll som 
bygherrerådgivere til at vurdere anlægsøkonomi 
og driftsøkonomi m.v. i det foreliggende kraft
varmeværk projekt.
Rådgivningsfirmaet har mundtligt orienteret 
kommunen, Skuldelev Energiselskab og NNR på 
møde den 11. december om resultatet af deres 
arbejde. Økonomiudvalget har fået en mundtlig 
orientering på møde den 12.december.
Endeligt notat er fremsendt til kommunen den 
13. december.
Notat vedlægges.
På baggrund af notatets indhold vil kommunaldi
rektøren udarbejde indstillingsbilag med konkret 
indstilling til økonomiudvalget. Dette indstil
lingsbilag kan dog først udsendes til økonomiud
valgets og byrådets medlemmer mandag den 18. 
december om eftermiddagen.
Sagen er optaget på ekstraordinært økonomiud
valgsmøde den 19. december kl. 17.00, hvorfra 
nærmere indstilling vil foreligge til byrådets mø
de.
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Indstilling:

På baggrund af notatets indhold, og de beslutninger der tidligere er truffet af byrådet 
den 20. september hvor byrådet gennemgik besvarelser på de oprindeligt stillede 18 
vilkår forelægges sagen påny økonomiudvalg og byråd med følgende indstilling:

Det indstilles at:

at byrådet meddeler kommunegaranti til opførelse af kraftvarmeværk i Skuldelev for 
en maksimal anlægssum på kr. 19,8 millioner kr. excl. moms.

I anlægssummen indgår også udgift til bygherrerådgiver (både forundersøgelse og 
under byggeperioden, anslået til kr 200.000 excl moms), og elkonvertering af 7 huse 
anslået til kr. 200.000 excl. moms.

Der vil ikke blive givet forhøjelse af garantisummen.

Kommunegarantien frigives dog først endeligt når følgende betingelser er 
opfyldt:
(Frigivelsen kan ske administrativt).

1.
der på generalforsamling i Skuldelev Energiselskab er truffet beslutning om at 
varmeprisen sættes til ikke under 54 øre på kort sigt, samt at generelforsamlingen 
har truffet beslutning om at man er indforstået med at lade prisen stige til de 57 øre 
(som af NNR betegnes som en maksimalpris under særlige vilkår), såfremt det bliver 
nødvendigt på lidt længere sigt.

2 .
der foreligger bindende kontrakter med kommende aftagere, med de procentsatser der 
er nævnt i de tidligere vilkår vedrørende boliger (70) %, erhvervsbygninger 30% og 
boliger (ikke vandbårne anlæg 40%).

3.
generalforsamlingen har truffet beslutning om at følge de anbefalinger som Rambøll 
giver med hensyn til flere aftagere.

4,
driftsbudgettet forøges med kr. 40.000 til driftspersonale.
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5.
der kan opnåes en kurs på lånet på ikke under 91 
( d.d. er kursen på Kommunekredit indexlån på omkring 95,5)

6.

Skuldelev Energiselskab antager en revisor med erfaring indenfor 
fjernvarmesektoren, der kan medvirke ved budgetlægning og behandling af de 
økonomiske og administrative forhold iøvrigt. (Der må foretages den fornødne 
forhøjelse af driftsbudgettet). , .

7. ■ ‘
plangrundlag, ejerforhold, og formelle tilladelser iøvrigt er i orden,

8.
der antages bygherrerådgiver ( Rambøll) til at føre overtilsyn med byggeriet.

9.
der etableres en kontaktgruppe, hvor også Skibby Kommunes tekniske ledelse er 
repræsenteret, med det formål at at kunne følge projektet tæt, også med henblik på at 
afklare eventuelle problemer i relation til kommunen.

Økonomiudvalget har den 20. december behandlet sagen og indstiller 
følgende til Byrådets afgørelse:

Kommunegarantien indstilles som foreslået.

Vedrørende betingelserne indstilles disse således:

ad 1. Indstilles.

Et medlem Knud Andreasen ønsker tilført protokollellat det meddeles Skuldelev 
Energiselskab at medlemmerne må være indforstået med at betale den til enhver tid 
nødvendige varmepris, der kan ligge ud over de 57 øre.

ad 2. formulleringen ændres til:

der foreligger bindende kontrakter med kommende aftagere. Vedrørende antallet af 
aftagere forudsættes det at Energistyrelsens krav opfyldes. Der henvises også til 
Byrådets godkendelse af 20. september vedrørende aftagere i erhvervsbygninger og 
aftagere i boliger med ikke vandbårene anlæg.
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ad 3.

punktet ændres til en anbefaling til generalforsamlingen, 

ad 4.

punktet udgår som betingelse, 

ad. 5,6,7,8, og 9 indstilles.
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6.

Vederlag til byrådets medlemmer og til medlem
mer af skatte-ankenævnet

J.nr. LP 641-00

Folketinget vedtog den 18. maj 1995 Lov om æn
dring af de kommunale styrelseslove m.v. Af 
denne fremgår, at vederlagsreglerne for byrådets 
medlemmer ændres. Bl.a. afskaffes de hidtidige 
faste vederlag og tillægsvederlag og erstattes; af 
eet fast vederlag.
Det fremgår af reglerne, at byrådet skal træffe 
beslutning om vederlæggelse inden 1. januar 
1996. '
Indenrigsministeriet har imidlertid først udsendt 
vejledningerne, således at disse er modtaget i 
kommunen den 13. december 1995. Det har der
for ikke været muligt at færdiggøre indstilling til 
sagen. Indstillingen vil derfor blive kørt ud man
dag den 18. december 1995.
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LUKKET MØDE

1.

Alkoholbevilling til Bodega Peisen Skibby Ans. ■ 

J. nr. BK 22.01.01


